

Title (en)

Furniture for adjusting to a standing position

Title (de)

Möbel zur Verstellung in eine Aufstehhilfsposition

Title (fr)

Meuble de réglage dans une position d'aide à la mise en position debout

Publication

**EP 2389916 A2 20111130 (DE)**

Application

**EP 11166211 A 20110516**

Priority

DE 102010021493 A 20100526

Abstract (en)

The furniture (1) has a sitting face and/or a reclining face adjusted from a use position into a standing up assistance position and partially raised and/or lowered in the standing up assistance position compared to the use position. Multiple rollers (6, 7) are provided to move the furniture. A fixing unit (12) forcibly locks the rollers during the adjustment of the sitting face and/or the reclining face from the use position into the standing up assistance position. A lever mechanism (13) is coupled to the rollers to lock and/or release the rollers.

Abstract (de)

Dargestellt und beschrieben ist ein Möbel (1) mit einer Sitzfläche und/oder einer Liegefläche, wobei die Sitzfläche und/oder die Liegefläche aus einer Gebrauchsposition in eine Aufstehhilfsposition und zurück verstellbar sind und wobei die Sitzfläche und/oder die Liegefläche in der Aufstehhilfsposition gegenüber der Gebrauchsposition wenigstens teilweise angehoben und/oder abgesenkt sind. Damit das Möbel insgesamt leichter bewegt werden kann, ist vorgesehen, dass mehrere Rollen (6,7) zum Verfahren des Möbels vorgesehen sind und dass Feststellmittel (12) zum Blockieren wenigstens einer Rolle (7) vorgesehen und dazu ausgebildet sind, beim Verstellen der Sitzfläche und/oder der Liegefäche aus der Gebrauchsposition in die Aufstehhilfsposition wenigstens eine Rolle (7) zwangsweise zu blockieren.

IPC 8 full level

**A61G 5/14** (2006.01); **A61G 5/10** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**A61G 5/101** (2013.01 - EP US); **A61G 5/14** (2013.01 - EP US)

Citation (applicant)

DE 202004018898 U1 20050203 - SICHELSCHMIDT STANZWERK [DE]

Designated contracting state (EPC)

AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)

BA ME

DOCDB simple family (publication)

**EP 2389916 A2 20111130; EP 2389916 A3 20130213**; DE 102010021493 A1 20111201; JP 2011245304 A 20111208; JP 5297500 B2 20130925; US 2011289680 A1 20111201

DOCDB simple family (application)

**EP 11166211 A 20110516**; DE 102010021493 A 20100526; JP 2011116512 A 20110525; US 201113109091 A 20110517